
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 15. december 2012
Enhed: Sygehuspolitik
Sagsbeh.: SUMTSP
Sags nr.: 1206602
Dok nr.:  1117663

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 13. december 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 85 (L 59) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares.

Spørgsmål nr. 85 (L 59):

’’I forlængelse af samrådet bedes ministeren oplyse, om det kan være rigtigt, 

at ministeren ikke har en holdning til, hvor lang tid det er acceptabelt at vente 
på et høreapparat i det offentlige, nu hvor ministeren i svaret på spørgsmål 48 
svarer, at: ”Det kan der ikke siges noget generelt om”?”

Svar:
Indledningsvist vil jeg bemærke, at patienterne har mulighed for at benytte de-
res almindelige frie sygehusvalg og vælge en anden offentlig klinik med relativt 
kort ventetid, ligesom der jo på høreapparatområdet er mulighed for at vælge 
en privat forhandler og få tilskud hertil.

I lyset heraf – samt i lyst af at der kan være forskellige begrundelser bag varie-
rende ventetider – finder jeg, at det kan være vanskeligt at sige, hvad der 
præcist udgør en acceptabel ventetid. Når det er sagt, så er mit mål selvfølge-
lig at ventetiderne i det offentlige sygehusvæsen er så korte som muligt.  

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      John Erik Pedersen
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